国际能源法
International Energy Law
上课时间与地点
时间：4月4日–5月30日，每周二晚18:00-21:00

地点：Zoom（线上）
课程主讲人简介
Dmitry K. Labin，教授，法学博士，任教于直属俄罗斯外交部的莫斯科国家国际关系研究所（MGIMO大学）国际法学院，为国际经济法硕士课程的创始人及主要讲师。研究兴趣包括国际法与世界经济相互作用的基础法律研究，非再生自然资源与气候变化问题下国际、区域和国家层面有关能源领域的法律发展，跨境资本流动和投资仲裁的国际法律管制，以及体育人权。2018年获得俄罗斯外交部荣誉证书；2003年俄罗斯科学院青年学者年奖。
Profile

Prof. Dmitry K. Labin, Doctor of Law Science, a member of the International Law Faculty of the Moscow State Institute for International relations attached to the Russian Ministry of Foreign Affairs (MGIMO University) since 2000 and one of the key lecturers and the founder of the Master programme on International Economic Law, taught since 2007. Research interests include fundamental legal studies of interaction between international law and world economy, the most important legal developments in the field of energy on international, regional and national level in the context of problems of non-renewal of natural resources and climate change, as well as international legal regulation of cross-border capital flows and investment arbitration, and recent focus on human rights in sports. 

	院系  School
	国际法学院 School of International Law

	学科门类 Fields of Study
	法学 Law

	所属一级学科名称 Disciplines
	法学 Law

	所属二级学科名称 Sub-Disciplines
	国际法学 International law

	选课对象 Registration Recommendations
	硕士研究生 Postgraduate student

	课时与学分 Lecture Hours & Credits
	36学时；2学分 36 Lecture Hours; 2 Credits

	授课语言 Language taught
	英语 English


基本信息 Basic information
课程目标

通过对本门课程的学习，学生将能够批判性地评估石油和天然气行业关键组织的角色和关系；评估、识别和区分主要合同和许可协议以及主要的标准形式合同；就该行业所涉及的复杂问题和各种合同方法提出明确、合理、关键的论点；在书面和口头工作中进行研究、批判性地评估和提出结构良好的论点。
Learning Goals

On successful completion of this module a student will be able to: Critically evaluate the roles and relationships of key organizations within the oil and gas industry; evaluate, identify and distinguish the main contracting and licensing agreements and the principal standard form contracts; present clear, reasoned, critical arguments in relation to the complexities involved in this industry and the various methods of contracting; research, critically evaluate and present well-structured arguments in written and oral work.

课程内容
本课程主要分为两个部分。第1部分：简介；国际能源经济法；《世贸组织规则》和《能源宪章条约》下的能源产品贸易条例；国家海洋管辖范围内能源生产的法律特性；跨界自然资源的法律地位；北极地区能源生产的法律制度；国家管辖范围以外使用矿产资源的国际法律制度；国际判例研习；有关开发自然资源期间保护环境的国际法律规定；根据国际法开发海上电网问题。第2部分：主要组织、联合经营协议、风险分配、争议解决、石油和天然气投资条约仲裁概述。
Content

This will include the following issues: 

Part 1: Introduction; international economic law on energy; regulation of trade in energy products under the rules of the WTO and the Energy Charter Treaty; legal peculiarities of energy production within national marine jurisdiction; legal status of trans-boundary natural resources; legal regime of energy production in the Arctic; international legal regime for the use of mineral resources beyond national jurisdiction; review of existing jurisprudence of international courts and tribunals; international legal provisions on protection of environment during the exploitation of natural resources; offshore electricity grid development under international law;

Part 2: Principal organizations; joint operating agreements; risk allocation; dispute resolution; overview of known investment treaty arbitrations in oil and gas.
